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Várgesztes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

Készült: Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. április 29-én Várgesztes, 

Községházán 18,00 órai kezdettel megtartott ülésén. 

 

Jelen vannak: 

    

Rising Károlyné polgármester 

dr. Balázs Gabriella alpolgármester 

Almási István képviselő 

   Szolga Róbert képviselő 

   Busz Tamás képviselő 

   Szennay István jegyző 

    

 

Rising Károlyné polgármester köszönti a megjelent képviselőket. Megállapítja, hogy a képviselő-

testület 5 fővel határozatképes. Javaslatot tesz a napirendi pontok elfogadására. 

 

A napirendi pontokat a testület 5 jelenlévő tagja 5 igennel elfogadja. 

 
 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 38/2015. (IV.29.) Kt. 

határozata a testületi ülés napirendjéről 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a napirendi pontokat az elhangzott kiegészítésekkel együtt elfogadja. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

1./ N a p i r e n d 

Tatabányai Rendőrkapitányság 2014. évi beszámolója 

 

Rising Károlyné polgármester köszönti a napirendi pont tárgyalásán megjelent dr. Forrai Zsolt 

rendőrkapitány urat, illetve Erl Attila körzeti megbízottat. Átadja a szót dr. Forrai Zsolt 

rendőrkapitánynak.  

 

Dr. Forrai Zsolt rendőrkapitány véleménye szerint a 2014. év nagyon változatos volt. 2014. évben 

kiemelt feladat volt a választások biztosítása. A településen a választások zavartalanul 

lebonyolódtak. Kiemelt problémát okozott a migráció is.  

 



2 

 

A település közbiztonsági helyzete jónak mondható. Várgesztesen a bűncselekmények száma 

általában alacsony – bár 2014. évben egy lopássorozat megemelte a statisztikát - nyugodt településről 

van szó. A balesetek vonatkozásában kifejezetten jó a helyzet Várgesztesen.  

A körzeti megbízottak jó és tapasztalt kollégák, lehet rájuk számítani. A lakosságnak fontos, hogy 

kevés bűncselekmény történjen. A lakosság jól együttműködik a rendőrséggel, már nehezebb 

becsapni a lakosokat.  

 

A jelenlegi helyzetet meg kell őrizni, ha lehet, akkor még tovább javítani. Fontos a lakásbetörések, 

rablások, a kábítószer-fogyasztás megelőzése. Feladat a migráció kezelése továbbra is. A 

megnövekedett feladatok indokolták, hogy a körzeti megbízottaknak máshol is szolgálatot kellett 

teljesíteni. Várhatóan 2015. július 01-től visszaáll a régi rend, és a körzeti megbízottak újra a 

településeken lehessenek. Fontos feladat lesz a baleset megelőzés, különösen a sebességtúllépés és az 

ittas vezetés tekintetében. 

 

Kéri, hogy a további jó kapcsolat fenntartásában az önkormányzat is vegyen részt! 

 

Rising Károlyné polgármester megköszöni a tájékoztatást és a személyes részvételt, kéri, hogy a 

körzeti megbízottak a továbbiakban is lehetőleg legyenek elérhetőek, többet legyenek a településen.  

 

Almási István képviselő elmondja, hogy korábban történt egy anyagi káros baleset, ami megrongálta 

a sportpálya kerítését. A rendőrség az ügyet lezárta, pedig véleménye szerint egyértelműen 

megtalálható volt az elkövető. Ez tulajdonképpen csak észrevétel volt.  

 

Szolga Róbert képviselő elmondja, hogy sajnos valóban bizonyítottság hiányában zárták le az 

eljárást, szomorú, hogy ilyenek megtörténhetnek. 

A falu elején van egy sebességkorlátozó tábla, ami véleménye szerint nem indokolt. Kezdeményezni 

fogja ennek eltávolítását.  

A lomtalanítással kapcsolatban kéri, hogy figyeljenek a településre, mert ilyenkor szoktak 

megszaporodni a lakásbetörések. 

 

Rising Károlyné polgármester szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

39/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a Tatabányai Rendőrkapitányság 2014. évi munkájáról szóló beszámolót 

megtárgyalta és elfogadja. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

Rising Károlyné polgármester átadja a testület jutalmát Erl Attilának.  
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2./ N a p i r e n d 

Ügyvédi feladatokra benyújtott ajánlat 

 

 

Szolga Róbert képviselő a napirendi pont tárgyalásának megkezdése előtt kérdezi, hogy miért van 

szükség állandó ügyvédi megbízásra? 

 

dr. Balázs Gabriella alpolgármester elmondja, hogy a testület kérte, hogy legyen ügyvédi tájékoztatás 

a faluház büféjével kapcsolatban. Így került kapcsolatba az ügyvéd úrral, aki nemcsak eseti 

feladatokra, hanem folyamatos tevékenységre is vállalkozik. Szó nincs arról, hogy most a testület 

elkötelezné magát, egyszerűen bemutatkozna az ügyvéd.  

 

Szolga Róbert képviselő véleménye szerint igen magas a díj, ami nagyon megterheli a költségvetést.  

 

Rising Károlyné polgármester tájékoztatja a képviselőket a benyújtott ajánlatról. Köszönti a 

napirendi pont tárgyalásán megjelent dr. Babos Csaba ügyvédet és átadja neki a szót.  

 

Dr. Babos Csaba köszönti a testületet, s röviden bemutatkozik, ismerteti a tevékenységét. Korábban 

Kömlőd Község Önkormányzatánál látott el hasonló megbízást 2 éven keresztül. A megállapodás 

időtartama alatt bármikor elérhető és hívható volt. A megállapodásban minden költség szerepel, 

kivétel a felmerülő illetékek, díjak. A tevékenységbe belefér az is, hogy a lakosság részére ingyenes 

jogi tanácsokat ad, valamint segítséget nyújt a civil szervezetek dokumentumainak módosításában.  

 

Szolga Róbert képviselő véleménye szerint össze lehet állítani olyan ügymenetet, ami alapján 

megállapítható, hogy ki lehet-e tölteni ezt a megbízást. Ennek ismeretében lehet felelősséggel 

dönteni.  

 

Busz Tamás képviselő kérdezi, hogy az átalánydíjas megbízásban szerepel-e a perképviselet? 

 

dr. Babos Csaba válaszában elmondja, hogy természetesen benne van. Ami nincs benne, az az 

esetlegesen felmerülő útiköltség, fizetendő eljárási díjak.  

 

Rising Károlyné polgármester véleménye szerint minden korábbi hatályos szerződést felül kellene 

vizsgálni, az új szerződések előkészítésében részt kellene venni. Kérdése, hogy a pereknél van-e 

valamilyen határ a díj szempontjából? Minden érték benne van-e a szerződéses díjban?   

 

dr. Babos Csaba ügyvéd erre az adott pillanatban nem tud válaszolni, ezt mérlegelni kell. Véleménye 

szerint amíg nem aránytalan a  per, addig belefér, de ezt mindig az adott esetben kell vizsgálni. 

 

Almási István képviselő javasolja, hogy lehetne havonta fogadóórát tartani.  

 

Rising Károlyné polgármester tájékoztatja az ügyvédet, hogy két héten belül választ adnak.  

 

Rising Károlyné polgármester javasolja, hogy átalánydíjas megbízást kössenek 1 év határozott 

időtartamra, azzal, hogy a szerződésben foglalt feladatokat a testületi ülésen elhangzottaknak 

megfelelően pontosítani kell.   

 

Rising Károlyné polgármester szavazást kezdeményez a beszámoló elfogadásáról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

40/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

dr. Babos Csaba egyéni ügyvéddel (2800 Tatabánya, Kodály tér 9.)  

1 év időtartamra - határozott időre - megállapodást köt az önkormányzat jogi feladatainak ellátásával 

kapcsolatos tevékenységre, az önkormányzat jogi képviseletére.   

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

felhatalmazza a polgármestert, hogy az ügyvéddel 

- az önkormányzat által elvárt feladatok pontosítása után, azok előzetes jóváhagyásával - 

a megállapodást aláírja.  

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

3./ N a p i r e n d 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű határozatokról, a két ülés közötti eseményekről 

 

 

Rising Károlyné polgármester ismerteti az elmúlt időszakban történt eseményeket, a lejárt határidejű 

határozatokat. Javasolja, hogy fogadják el a lejárt határidejű határozatok végrehajtásról szóló 

beszámolót. 

 

Rising Károlyné polgármester szavazást kezdeményez javaslatról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

41/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a beszámolót a lejárt határidejű határozatokról 

elfogadja. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

Rising Károlyné polgármester kérdezi, hogy van-e valakinek a beszámolóval kapcsolatban 

kérdése. Tájékoztatja a képviselőket, hogy a megye kezdeményezésére jelölték a Gesztesi 

Várat a megyei értéktárba, amiről várhatóan napokon belül döntenek.  

 

Busz Tamás képviselő a Vértesi Erdő Zrt-vel kapcsolatos tárgyalások eredményéről kérdezi 

a polgármestert. 
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Rising Károlyné polgármester válaszában elmondja, hogy új kapcsolattartót jelöltek ki. A 

vízelvezetéssel kapcsolatban keresik a megoldást, de nem jutottak eddig előrébb. Ismerteti 

az Erdészet által tervezett fejlesztéseket.   

 

Rising Károlyné polgármester szavazást kezdeményez a két ülés közötti beszámoló elfogadásáról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

42/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a polgármester beszámolóját a lejárt határidejű határozatokról, 

illetve a két ülés közötti eseményekről elfogadja. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

4./ N a p i r e n d 

 Szervezeti és Működési Szabályzat felülvizsgálata, települési értéktár bizottság létrehozása

  

 

Rising Károlyné polgármester ismerteti az előterjesztést. Javasolja, hogy a jelenlegi szabályzatot 

teljesen vizsgálja felül a testület 2015. június 30-ig, dr. Balázs Gabriella alpolgármester segítségével.  

 

Javasolja, hogy hozzanak létre Települési Értéktár Bizottságot Busz Tamás képviselő elnökletével, 

Szolga Róbert képviselő és Almási István képviselő tagságával, a bizottság külső tagjának javasolja  

Geiszt Róbertet és Vörös Sándornét, bizottsági szakértőnek Bozzay Attilát és Hartdégen Mátyást 

javasolja.  

 

Rising Károlyné polgármester szavazást kezdeményez a javaslatról.  

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

43/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

Települési Értéktár Bizottság elnökének Busz Tamás képviselőt,  

tagjának Almási István képviselőt és Szolga Róbert képviselőt, 

 külső tagjának Geiszt Róbertet és Vörös Sándornét választja meg.   

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

Települési Értéktár Bizottság mellett működő állandó szakértőnek felkéri  

Bozzay Attilát és Hartdégen Mátyást.  

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 
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Rising Károlyné polgármester javasolja, hogy az Összeférhetetlenségi és Vagyonnyilatkozat Kezelő 

Bizottság elnökének Szolga Róbert képviselőt, tagjainak Almási István képviselőt és Busz Tamás 

képviselőt javasolja. 

 

Rising Károlyné polgármester szavazást kezdeményez a javaslatról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 4 igen szavazattal 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

44/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

az Összeférhetetlenségi és Vagyonnyilatkozat Kezelő Bizottság elnökének  

Szolga Róbert képviselőt, 

 tagjainak Almási István képviselőt és Busz Tamás képviselőt választja meg.  

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

Rising Károlyné polgármester javasolja, hogy a jelenlegi szabályzatot teljesen vizsgálja felül a 

testület 2015. június 30-ig, dr. Balázs Gabriella alpolgármester segítségével. 

 

Rising Károlyné szavazást kezdeményez a javaslatról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

45/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatát teljes körűen felülvizsgálja. 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a felülvizsgálatra dr. Balázs Gabriella alpolgármestert kéri fel.  

 

Felelős: alpolgármester 

Határidő: 2015. 06. 30. 

 

 

 

5./ N a p i r e n d 

Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata 

 

 

Rising Károlyné polgármester ismerteti az előterjesztést. Felkéri a hivatalt, hogy kövessék 

figyelemmel a változásokat, az esetleges jogszabályi változásoknak megfelelően aktualizálják a 

programot.  Javasolja, hogy a hatályos esélyegyenlőségi programot változatlan formában tartsák 

fenn.  
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Rising Károlyné szavazást kezdeményez a javaslatról. 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

46/2015. (IV.29.) Kt. határozata 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

 a helyi esélyegyenlőségi programot felülvizsgálta és azt változatlan formában fenntartja.  

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

felkéri a hivatalt, hogy fordítson fokozott figyelmet a program intézkedési tervében foglaltak 

megvalósulására.  

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

6./ N a p i r e n d 

Egyebek - Tatabányai Többcélú Kistérségi Társulás ESZI ellátásai térítési díjak rendelet-            

tervezetének jóváhagyása 

  

 

Rising Károlyné polgármester ismerteti a kistérségi társulás megkeresését. Javasolja, hogy a 

képviselők járuljanak hozzá a térítési díjak elfogadásához.   

 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

47/2015. (IV.29.) Kt. határozata a Tatabányai Járási 

ESZI intézményeiben nyújtott szolgáltatások térítési díjairól 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

Tatabánya Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  

a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről,  

valamint a fizetendő térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet-tervezetének  

módosítását megismerte, annak elfogadásához az előterjesztés szerint hozzájárul. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 
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Egyebek – Várgesztesért Közalapítvány alapító okiratának módosítása 

 

 

Rising Károlyné polgármester ismerteti az alapítvánnyal kapcsolatban beérkezett ügyészségi 

keresetet. Javasolja, hogy fogadják el a módosítást és az egységes alapító okiratot.   

 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének  

48/2015. (IV.29.) Kt. határozata a Várgesztesért Közalapítvány  

alapító okiratának módosításáról 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

elfogadja a Várgesztesért  Közalapítvány Alapító okiratának módosítását  

és a Várgesztesért Közalapítvány Alapító Okiratának egységes szerkezetbe foglalását 

a Komárom-Esztergom Megyei Főügyészség P.A. 432/2015/1-II. számú jelzésében  

foglaltakra tekintettel.  

 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

 

Rising Károlyné polgármester Busz Tamás képviselő e-mailben érkezett megkereséssel kapcsolatban 

tájékoztatja, hogy a beérkezett ajánlatok alapján nem tudják elvégezni a feladatot.  

 

Busz Tamás képviselő elmondja, hogy közvetlenül Tardosról kellene kőre árajánlatot kérni, vagy 

gyékényszerű növény telepítésére ajánlatot illetve fűzfa fonattal történő partstabilizálásra.  

 

Rising Károlyné polgármester tájékoztatja a képviselőket, hogy idén is lenne nyári tábor, kéri a 

képviselőt véleményét.  

 

Szolga Róbert képviselő kéri, hogy a tábor időpontját illetően a szülői igényeket mérjék fel és annak 

megfelelően szervezzék meg, úgy, hogy az az óvoda zárva tartásának idejére essen. A várgesztesi 

lakos gyermekek 5 000,-Ft/hét, a nem várgesztesi lakos gyermekek 10 000,-Ft/hét összegű térítési 

díjat fizetnek. 

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy az Indigótex Kft örökösét felszólították, hogy 

rendezze a tartozását.  
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Képviselői bejelentések 

 

dr. Balázs Gabriella alpolgármester kérdezi, hogy ki locsolja az elültetett fákat? 

 

Busz Tamás képviselő szerint mindenki maga locsolja a saját maga által ültetett fákat, így van 

értelme az egész programnak.  

 

dr. Balázs Gabriella alpolgármester kérdezi, hogy mi a helyzet a komposztálókkal, mikor érkeznek? 

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy a közbeszerzés körül probléma volt, így némi csúszás 

várható.  

 

Almási István képviselő a májusfa állítással kapcsolatban kéri, hogy az iskolások, óvodások díszítsék 

fel. Kérjék fel az intézményvezetőket, működjenek közre ebben! 

 

Almási István képviselő kéri, hogy írjanak az Erdészetnek újra, hogy vigyék el a szemetet az 

erdőből.  

 

Busz Tamás képviselő javasolja, hogy Szőlősi Attilát, az Oroszlányi Erdészet vezetőjét minden 

rendezvényre célszerű lenne meghívni. Az Összekötő úton a rácsot meg kell csináltatni.  

A Várréten csak gyűlik a szemét, de senki nem viszi el. A hordókat el kellene vitetni, s a 

továbbiakban gondoskodjanak a keletkezett szemét elszállításáról. 

 

Rising Károlyné polgármester szerint az óvoda udvarának területét kicsit rendbe kellene tenni, mert 

elég hepehupás. 

 

Almási István képviselő véleménye szerint az óvodai virágültetésen részt vevők igazán segíthettek 

volna ebben. A falu szemétgyűjtési akciójának idejére nem kéne más programot szervezni.  

 

Busz Tamás képviselő kérdezi, hogy a közvilágítással kapcsolatban történt-e előrelépés.  

 

dr. Balázs Gabriella alpolgármester elmondja, hogy kértek még egy ajánlatot led-es világításra is, 

ami az egész településre vonatkozna.  

 

Szolga Róbert képviselő kéri, hogy az eredeti tervek szerint az Összekötő útra tervezett bővítésről 

volt szó, az a legfontosabb.  

 

Busz Tamás képviselő kérdezi, hogy a tört aszfalt kell-e az erdészeti útra, illetve ígéret volt, hogy az 

Összekötő út folytatására hozatnak mart aszfaltot. Ezt is le kellene egyeztetni az Erdészettel. A mart 

aszfaltra is kéne ajánlatot kérni, de jó minőségben. A mennyiség megegyezik a korábban rendelt  tört 

aszfalt mennyiségével.   

 

Szolga Róbert képviselő kérdezi, hogy mi van az óvoda szélfogójával.  

 

Rising Károlyné polgármester válaszában elmondja, hogy érkezett ajánlat, de az háromszorosan 

meghaladta a tervezett összeget. Kérte, hogy adjon az ajánlattevő műszaki rajzot, de eddig még nem 

történt meg.  
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Több kérdés, hozzászólás nem hangzik el. Rising Károlyné polgármester megköszöni a Képviselő-

testületek tagjainak, hogy részt vettek az ülésen, 21
00

 perckor bezárja a Képviselő-testület ülését.  

 

 

 

 

Kmf. 

 

 

 

 

 Rising Károlyné            Szennay István 

    polgármester               jegyző 


